
Krajský přebor družstev mladších žáků 2015 

 

Po delší časové odmlce náš klub v sobotu 21.3.2015 obsadil jedním svým družstvem 

letošní Krajský přebor družstev mladších žáků. Soutěže šestičlenných týmů dětí do 

12. let se letos v Krnově zúčastnilo 11 družstev Moravskoslezského kraje. Po 

loňském výrazném úspěchu zástupců našeho kraje na MČR, kde si přímý postup pro 

letošní rok zajistila hned dvě družstva Beskydské šachové školy z Frýdku-Místku, se 

v Krnově bojovalo o další tři postupová místa na letošní MČR.  Náš tým byl dle 

výkonnostních koeficientů byl nasazen jako pátý a je potěšitelné, že až do 

posledního kola bojoval o medaili a postup na MČR. To se nakonec po boji 

nepodařilo, nicméně konečné páté místo, potvrzující startovní nasazení, není 

žádným zklamáním, zvláště když vezmeme v úvahu, že na posledních dvou 

šachovnicích nás reprezentovali absolutní benjamínci, kteří se s turnajem této úrovně 

potkali poprvé. 

Šachový klub TJ MSA Dolní Benešov v turnaji reprezentovali, seřazeno od první 

šachovnice: 1. Anna Vavřínková (jako jeden povolený hostující hráč, kmenově 

z Lokomotivy Brno), 2. Jakub Křefký, 3. Kateřina Anna Janošová, 4. Ondřej Křefký, 5. 

Julie Stříbná, 6. Jan Vitásek.  

Naše družstvo získalo celkem 12 turnajových bodů za 3 vítězství, 3 prohry a jeden 

volný los (lichý počet účastníků), což v konečném zúčtování znamenalo již citované 

páté místo. 

A jak si vedly naše děti na jednotlivých šachovnicích? 

1. šachovnice -  Anička Vavřínková – 3 body ze 6. partií. Anička bojovnice na první 

šachovnici družstvo celý turnaj držela, podařilo se jí odremizovat dva mnohem 

silnější protivníky z Frýdku. Nepovedla se jí pouze jedna partie proti soupeři 

z Bruntálu, kdy banálně přehlídla figuru a partii prohrála, nicméně tato partie naštěstí 

neměla vliv na vítězný zápas a Anička tuto chybu napravila v dalších partiích. Pokyn 

k nabídce remízy v prvním kole, kdy byla v mírně lepší pozici, dostala ode mne 

v situaci, kdy jsem se aktuálně obával, že bychom nemuseli vyhrát v utkání 

s poměrně slabším soupeřem. Anička určitě splnila roli lídra družstva. 

2. šachovnice – Kuba Křefký: Další tahoun a velmi spolehlivý výkon. Kuba uhrál 4 

body ze 6., prohrál pouze dvě partie s lepšími soupeři z Frýdku. Bodoval v zápasech, 

kdy jsme to potřebovali a velmi dobře splnil svou roli na druhé šachovnici. Kuba hrál 

trpělivě a především v poslední partii, kdy jsme bojovali o postup, pomaličku a 



zkušeně čekal na chybu soupeře, které přišla. Jen škoda, že Kuba nám již v příštím 

roce v této věkové kategorii nepomůže, jelikož letošním rokem již pro mladší žáky 

odrostl.  

3. šachovnice – Kačka Janošová: Naše „šikovné, ale rychlé střevo“! Kačka je rapidy 

schopna hrát velmi dobře, což již několikrát dokázala. Bohužel se také ale stává, že 

se nechá strhnout svým méně zkušeným soupeřem ke zbytečně rychlé hře a pak 

ztrácí body tam, kde by nemusela. Kačka celkově uhrála slušný výsledek, 4 body ze 

6. partií. V prvním kole však předvedla neuvěřitelnou „bleskovku“, kdy partie končila 

dvěmi holými králi asi po pěti minutách po zahájení kola. Tuto partii Katka měla 

vyhrát, naštěstí remíza neovlivnila celkový výsledek zápasu. V dalším průběhu 

turnaje se Kačka zklidnila a spolehlivě sbírala body, až do chvíle, něž přišel silný 

soupeř z FM , kdy následoval opět bleskový průběh, ani tady to však nemělo žádný 

vliv na celkový výsledek s hlavním favoritem. Velká škoda je však partie z posledního 

kola s TJ Ostrava. Katka dlouho vzorně bojovala ve vyrovnané pozici, kdy soupeř 

několikrát nabízel remízu, která byla pro nás nepříznivá. Kačka ¨z vyrovnané pozice 

velmi hezky vybojovala do koncovky dva pěšce navíc, nicméně opět se asi dostavilo 

předčasné uspokojení, rychlá hra a po ztrátě jednoho z klíčových zbylých pěšců 

nešlo vytěžit víc, než remízu.  Katka stejně jako Kuba věkem v této kategorii odrostla, 

nicméně její šachový potenciál je dle mého názoru velmi nevyužívaný. Měla by hrát 

více vážných partií, ve kterých by přišlo její „zklidnění“ a hlavně postupné zúročování 

toho, co již umí. Pouhé rapidy na strmější šachový růst stačit nebudou.V Kačce 

každopádně dřímá ne zcela plně využívaný výkonnostní potenciál, což je velká 

škoda!  

4. šachovnice – Ondra Křefký: Ondra vidí hodně „prvních myšlenek“, ale na ty se 

okamžitě upne a řítí se bezhlavě za nimi. Někdy do gólu, jindy velmi rychle do zmaru. 

Ondra uhrál dva body ze 6. partií, ale určitě má na víc. Potřebuje se zklidnit, ještě 

více než Katka, a vyhodnocovat i další, než jen první varianty. Soupeři na této úrovni 

jsou již často nad první variantou, a na to Odra doplácel. Ve zbytečné rychlosti 

přehlíží i jednotahové nastavení figury, jindy rychle vidí „zajímavou možnost“, ale 

hned po ní skočí, aniž se přesvědčí, zda-li je to zisk, nebo naopak léčka soupeře a 

rychlá ztráta. Vzhledem ke svému věku má však Ondra ještě téměř vše před sebou a 

já věřím, že nám v příštích letech bude platnou oporou. 

5. šachovnice –Julinka Stříbná:  Tak trošku taktická oběť. S Julinkou jsme nejdříve 

počítali až na 6. šachovnici, ale nakonec jsme se z taktických důvodů rozhodli jí 



zařadit před Honzíka Vitáska. Julinka příkladně bojovala, na rozdíl od jiných jí byl 

často soupeřem i vlastní čas. V první partii bohužel nestačila v jasně vyhrané pozici 

soupeře zmatovat, a spadla na čas v situaci, kdy na druhé straně šachovnice zbyl 

vedle krále poslední pěšec, a partii tak bohužel prohrála. V dalších kláních soupeři 

byli nad současné Julinčiny možnosti, nicméně byla nezbytným členem týmu a při 

jejím věku má rovněž při své nesporné snaze vše před sebou!  

6. šachovnice: Honzík Vitásek: Pro mne velmi příjemné překvapení! Další 

benjamínek získal 3 body ze 6. partií! V Honzíkovi dřímá vynalézavost, což je v jeho 

věku ten největší šachový předpoklad. Honza hledal matové situace a různé malé 

kombinace, což je velice příslibné. V rámci tréninku doporučuji řešit maximální 

množství diagramů, kdy se rozvíjí taktické myšlení. Během půl dne jsem zřetelně 

poznal, že Honza je velmi bystrý a taky společenský (měl vedle sebe 3+1 holek, a 

vůbec mu to nevadilo☺), jeho talent je nesporný! 

6. šachovnice v dresu Slezanu Opava: Maruška Vavřínková: po prvním kole volna a 

dvou nulách s lepšími holkami z FM Maruška zapsala 4 výhry v řadě a byť na 6. 

šachovnici, byla jasně nejlepší hráčkou Slezanu, když ke čtyřem jejím partiovým 

bodům dokázali její spoluhráči přidat jen další 3 a v součtu to nemohlo stačit na nic 

lepšího než poslední místo. To však nebylo nejdůležitější, naše práce s Maruškou 

nyní směřuje ke květnovému MČR dětí do 8. let. 

Děkuji všem naši dětem – reprezentantům za účast a výkony v turnaji KP, všem 

rodičům za spolupráci a již nyní se těším na další šachová klaní za účasti našich dětí! 

Podrobné výsledky naleznete v odkaze na na webových stránkách ŠK TJ MS Dolní 

Benešov. 

 

Na závěr za článkem pak malá fotogalerie. 

 

Odkaz na výsledky:  

http://chess-results.com/tnr166467.aspx?lan=5&art=0&rd=7&turdet=YES&wi=821 

 

Tomáš Vavřínek 

 

 

 

 



 

Na první šachovnici Anička Vavřínková, vedle ní na druhé šachovnici Jakub Křefký 

 

 

 

Na třetí šachovnici Katka Janošová, vedle ní na čtvrté šachovnici Ondra Křefký 

 

 

 



 

A naši nejmladší – na páté šachovnici Julinka Stříbná a vedle ní na šesté šachovnici 

Honzík Vitásek. 

 

 

 

A na konec celé družstvo těsně před zahájením jednoho ze soutěžních utkání. 


